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OKRAJNI LJUDSKI ODBOR
POROČILO O DELU SVETA ZA INDUSTRIJO V LETU 1956

(Nadaljevanje)
Stroku tl? — kovinska industrija:
Tovarna vijakov Ljubljana-Vič 

pripravlja investicijski program za 
rekonstrukcijo tovarne. Svet za in
dustrijo je podjetju SKIP, iz ka
terega se je ta tovarna izločila, že 
potrdil investicijski program za iz
delavo 6 dvoudarčnih stiskalnic. 
Dodeljen pa mu je bil tudi kredit 
6,000.000 din za izdelavo treh takih 
stiskalnic.

V Tovarni kovinske galanterije 
Ljubljana je potrebna rekonstruk
cija obratu in izdelava novih orodij. 
Podjetje mora izdelati investicijski 
prograni.

Tovarna pisalnih strojev Ljub
ljana je še v izgradnji. 'Prva faza 
izgradnje s kapaciteto 2400 pisalnih 
strojev letno je tik pred dovršit- 
vijo, potrebno pa je še precej stroj
ne opreme. Podjetje se je že v ce
loti preselilo v nove prostore v Sav
ljah in prehaja na redno serijsko 
Proizvodnjo.

»Karoserija«, Ljubljana predvi
deva razširitev obrata. Podjetje pa 
le ni predložilo investicijskega pro
grama.

Podjetje »Unitus . Ljubljana še 
ni popolnoma dokončalo I. faze iz
gradnje, za katero ima odobrene 
načrte. Dokler sedanje kapacitete 
ne bodo boljše izkoriščene, ni eko
nomskega opravičila zn nadaljnje 
investicije.

V tovarni kovanega orodja Kam
nik bi bilo treba za nadaljevanje 
rekonstrukcije, ki je bila začeta 
brez investicijskega programa, iz
delati investicijski orogram. Aktu
alna je zlasti kovačnica in brusil- 
nica, podjetje pa je začelo z rekon
strukcijo upravnih prostorov in z 
izgradnjo skladišča. Novih kreditov 
Podjet je ni več zmožno odplačevati.

»Titan«, Kamnik dokončuje iz
gradnjo po potrjenem in vesti iškem 
Programu. 01,0 sodeluje pri finan
ciranju. Razen tega ie OLO moral 
Plačati ca. SO.OOO.DOO din zaradi pre
koračenja predvidene investicijske 
v*ote.

V podjetju »Utensilija«, Ljubija- 
Pa. je v nadaljnji perspektivi po
trebna rekonstrukcija celotnega 
abratn. Za svoj lesni obrat je pod
jetje pridobilo prejšnji obrat pod
jetja »Tesar« in si s tem izboljšalo 
Pogoje za proizvodnjo. Nima pa še 
tPvestieijskega programa.

»Ijidos«. Ljubljana, ima pretesne 
Prostore. Potrebna bi bila v bliž
nji bodočnosti nova hala ali vsaj 
Prostori, kamor hi iz produkcijske 
"Vorane preselili pisarne in sanita
rije. Investicijski program je v iz
delavi.
, »Tuba«, Ljubljana, pripravlja re
konstrukcijo obratu in povečanje 
kapacitet. Proučili bi bilo troha 
~*°žnost proizvodnje izdelkov iz 
Plastičnih mas.
d jjSaturnus« je v lanskem letu na- 
dkljevat s postopno rekonstrukcijo.

V izgradnji so bila skladišča. Sedaj 
pričenja rekonstrukcijo upravnih 
prostorov in priprtivlja investicijski 
program za ureditev obrata za pro
izvodnjo avto-električne opreme.

Na področju okraju hi bilo .po
trebno zgruditi nov samostojni 
obrat za galvanizacijo ali razširiti 
že obstoječi obrat te stroke in ga 
organizirati tako, da bo sposoben 
dobavi juti izdelke ustrezne kvali
tete. Ugotovljeno je namreč, da 
podjetja raznih strok gradijo svoje 
lastne naprave za galvanizacijo v 
manjšem obsegu. Ker opravljajo 
podjetja običajno to proizvodnjo 
kot postransko dejavnost in ji ne 
posvečajo dovolj pozornosti, niso ti 
obrati tehnično zadostno opremlje
ni in nimajo kvalificiranih kadrov, 
kvaliteta njihovih izdelkov ni ustre
zajoča ter je vsled tega nastala že 
znatna škoda pri izvozu izdelkov 
(na primer lesne industrije). Zato 
hi hibi ureditev takega obratu nujno 
potrebna.

V »Litostroju« v letu 1956 ni bilo 
novih investicij. Aktualno pa je 
vprašan je zaključnih del v pločevi
nami. Gradbeni objekt je dograjen, 
ni pa v celoti zasteklen. Munjka pa 
še tudi vsa oprema. Ta problem ho 
treba rešiti v bližnji perspektivi.

Stroka 119 — elektroindustrija:
»Trla«, Ljubljana, ima potrjen 

investicijski program za etapno do
graditev. Svet je podjetje uvrstil 
med prioritetne konkurente za in
vesticijski kredit, vendar podjetje 
zaradi pomanjkanja sredstev in 
drugih nu jnih prosilcev še ni dobilo 
kredita. Dobilo je le nekaj sredstev 
za nabavo strojne opreme. Svet še 
naprej uvršča dograditev podjetja 
»Tela« med prioritetne investicije.

»Zmaj«, Ljubljana, še ni dokončni 
začetih investicij po odobrenem in
vesticijskem programu za rekon
strukcijo obrata v Ljubljani. V 
Šentvidu pri Stični ureja nov obrat 
za proizvodnjo elektrod. Podjetje 
za ta obrat še nima odobrenega in
vesticijskega programu, čeprav je 
proizvodnjo elektrod uspešno osvo
jilo.

V podjetju »Telekomunikacije« 
Pržanj je kritično vprašanje izgrad
nje kanalizacije, ker odpadne vode 
okužil je jo okolico. Svet za komunal
ne zadeve je potrdil investicijski

rogram zn kanalizacijo. Program
o realiziran s kreditom, ki ga je 

dobilo podjetje iz okrajnega inve
sticijskega sklada in s soudeležbo 
pri financiranju iz okrajnega pro
računa ObLO Ljubijana-Šentvid.

Inštitut za elekt rozveze, Ljub
ljana dokončuje obrat za elektro
niko v Horjulu.

Svet smatra, da je potrebno izde
lati investicijski program glede per
spektivnega razvoja tako podjetja 
»Telekomunikacije«, kakor tudi 
»Inštituta za elektrozveze« in sicer

s skupnega stališča razvoja obeli 
podjetij.

»Elma«, Črnuče, je v preteklem 
letu vložila velike napore v prila
goditev svoje proizvodnje novim 
pogojem domačega in zunanjega 
tržišča. Podjetje ima odobren kre
dit za uvoz nove strojne opreme 
(stiskalnic) za bakelitni oddelek.

Glede »Elektroinedicine«, Lj.ub- 
ljana, samtra Svet, da se mora seda
nje obrtno podjetje razviti v seda
nji smeri proizvodnje v manjše in
dustrijsko podjetje. Omogočeno mu 
lio to s pridobitvijo prostorov, ki jih 
sedaj zavzema državni obrtni moj
ster Ciril Podržaj.

Stroka (20 — Kemična industrija:
Tovarna kleja, Ljubljana, ima Že 

potrjen investicijski program za re
konstrukcijo obrata za proizvodnjo 
kostnega kleja. Pripravlja pa tudi 
program za generalno rekonstruk
cijo celotne tovarne. Podjetje ho 
pričelo z rekonstrukcijo že v letoš
njem letu.

V podjetju »Color«, Medvode, je 
rekonstrukcija in izgradnja skladišč 
ter sanitarij v teku. Za nadaljnjo 
gradnjo je sestavilo podjetje nov 
investicijski program, ki je še v re
vizijskem postopku.

Tudi v .podjetju »Arlio«. Pod
grad, je potrebna rekonstrukcija 
obratov. Predvsem potrebujejo nove 
kotle in opremo ter tovorni avto
mobil. Podjetje se bistveno ne bo 
razvijalo.

V podjetju »HeVos«. Domžale, je 
potrebna rekonstrukcija tovarne. Iz
delan ima investicijski program. Od 
Jugoslovanske banke za uvoz in 
izvoz ie že prejelo kredit za nabavo 
trovaljčnih mlinov.

»Ilirija«. Ljubljana, ima, že potr
jen investicijski program za rekon
strukcijo tovarne.

Kemična tovarna. Domžale, pred
viden rekonstrukcijo obratu.

»Lek«, Ljubljana, bi moral opre
miti že dograjene objekte v Meng
šu. Za rekonstrukcijo oziroma pove
čanje kapacitete vodovoda na obra
tu v Mengšu ima že potrjen investi
cijski program. V revizijskem po
stopku je še investicijski program 
za proizvodnjo dušikovega oksidula. 
Podjetje pa še. vedno nima general
nega načrta za razvoj podjetja in 
za izrabo praznih prostorov v 
Mengšu.

Pri »Teol«, Ljubljana, je potreb
na rekonstrukcija obrata in izgrad
nja tovarne za proizvodnjo sintetič
nih pralnih sredstev. Investicijski 
program se izdeluje. Proučuje se 
možnost združitve s podjetjem 
»Lek«, da hi se izkoristili neizkori
ščeni objekti in naprave v Mengšu. 
Svet za industrijo o tem vprašanju 
še ni zavzel stališča.

Na osnovi poročila Revizijsko- 
tehničnega zavoda je Svet razprav
ljal tudi o problematiki podjetja

»Veledrogerija«, Ljubljana, ki jv v 
letu 1956 zašlo v finančne težave. 
Svet je ponovno zavzel stališče, da 
tega podjetja ni mogoče smatrati z.a 
industrijsko podjetje. Svet je bil 
mnenju, da je treba čimprej zavzeti 
stališče glede razvoja oziroma na
daljnjega obstoja tega podjetja.

Proizvodnja klora: Upravni od
bor odseka z.a kemično industrijo 
pri Trgovinski zbornici LRS je po 
posebni strokovni komisiji analizi
ral sedanjo in perspektivno potroš
njo klora na področju LRS in prišel 
do zaključka, da je glede na pri
manjkljaj klora nujno potrebno 
zgraditi v Sloveniji proizvodno ka
paciteto za klor. Primanjkljaj se 
pojavlja predvsem zaradi povečanih 
potreb pri beljenju celuloze v To
varni celuloze in papirja Videm- 
Krško, v perspektivi pa zaradi pred
videne izgradnje sintetičnih pralnih 
sredstev na področju Ljubljane. Za
četna kapaciteta na j bi bila 1500 ton 
letno.

Izgradnjo tovarne za proizvod
njo klora narekujejo poleg drugih 
tudi ugodni pogoji za prevoz suro
vin, ker je mnogo ceneje in varne
je prevažati sol, kakor pa tekoči 
klor. V zvezi s tem se pojavlja 
vprašanje, kje naj se taka kapaci
teta postavi in kdo naj bi bil even
tualni investitor. Analiza potrošnje 
narekuje, da se naj kapaciteta za 
proizvodnjo klora postavi v bližini 
večjega potrošnika, ki ima poleg 
drugih ugodnosti na razpolago tudi 
vodo. Strokovna komisija je obrav
navala to vprašanje in se postavlja 
na stališče, da naj se zgradi kapaci
teta za proizvodnjo klora nekje v 
trikotu krajev Videm -K rško—Cel j e 
—Ljubljana.

Postavlja se vprašanje lociranja 
take tovarne na področju našega 
okraja. Svet za industrijo o tem. 
vprašanju še ni razpravljal, pač pa 
je o tem vprašanju razpravljal biv
ši odbor za industrijo.

»Belinka«, tovarna za proizvod
njo vodikovega perioksida, ki je v 
grhdnji že več let. je prejela v tem 
letu kredit z.a manjkajočo opremo, 
da bo v letu 1957 lahko začela 8 
proizvodnjo.

Podietie »Kamnik«, ki je doslej 
proizvajalo v glavnem za II.A, p re
li a in na proizvodnjo za civilne po
trebe in s tem na preusmeritev do
sedanje proizvodnje.

Stroka 12! — Industrijo gradbe
nega materiala:

Ljubljanske opekarne Ljubljana 
imajo potrjen investicijski program 
za rekonstrukcijo obrata »Opeka« 
na Brdu. Z rekonstrukcijo se bo 
povečalo proizvodnja votle ope.ke 
zu 5.550.000 opečnih enot, ki bo v 
znatni meri nadomestila tudi po
rabo lesa v gradbeništvu.

Strokovno združenje pripravlja 
v sodelovanju z. Zavodom za raz
iskavo materiala elaborat za re
konstrukcijo vseh opekarn. To bo 
osnova za postopno rekonstrukcijo 
investicijskih programov ter za po
stopno rekonstrukcijo obstoječih 
opekarn.

Kpesniška industrija apna odpira 
nov kamnolom ter mora obnoviti 
žičnico, zgraditi stanovanja za de- 
levce ter preurediti peči. Podjetje
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pripravlja nov investicijski pro
gram, ker je dosedanji izgubil ve
ljavnost in so se tudi elementi pro
grama bistveno spremenili. V lan
skem letu je podjetje že pričelo s 
prvimi nujnimi deli po odobrenem 
programu.

Tovarna gradbenih polizdelkov, 
Ljubljana (sedaj obrat Gradisa), je 
predložila v revizijo investicijski 
program za dograditev dveh novih 
hal, kjer bo proizvajala predvsem 
razne gradbene elemente.

Stroka 122 — Lesna industrija:
Glede lesno-predelovalne indu

strije smatra Svet za potrebno, da 
komisija, ki je bila svoj čas formi
rana pri okraju za izdelavo per
spektivnega načrta o razvoju lesno
predelovalne industrije v sodelova
nju z Združenjem podjetij lesne in
dustrije izdela tak elaborat. Izgrad
nja lesne industrije je namreč od
visna od gospodarjenja z gozdno 
lesno maso, kar narekuje v večji 
meri bazensko reševan je problemov. 
Za izvajanje investicijske politike 
pa je to vprašanje odločilnega po
mena, ko se obravnava program po
sameznih podjetij.

Podjetje »Brest«, Cerknica, ima 
potrjen investicijski program. Za 
montažo strojev iz uvoza mu je bil 
odobren kredit iz okrajnega inve
sticijskega sklada. Nabaviti pa mora 
še nov parni kotel ter izvršiti še ne
kaj del zn vskladitev kapacitet. Za 
obrat v Martinjaku je potrebno pri
praviti investicijski program za ra
cionalizacijo proizvodnega procesa.

Kombinat lesne industrije v Lo
gatcu se bistveno ne bo več širil. 
Namerava pa še nabaviti kotel in 
električni generator, da bo mogel 
racionalno izkoristiti razpoložljive 
količine pare. Program je že potr
jen. S tem sc bo podjetje osamosvo
jilo v primeru redukcije električ
nega toka.

Tovarna zamaškov »Plutal«, 
Ljubljana, je v letu 1956 pričela z 
obratovanjem v novem obratu avto- 
ekspandirane pilite.

»LIP«, Ljubljana, je v preteklem 
letu nadaljeval z investicijsko iz
gradnjo v Borovnici. Investicijsko 
dela za proizvodnjo lamelnega par
keta, stavbnega pohištva (serijska 
proizvodnja vrat za potrebe Zavoda 
za stanovanjsko izgradnjo OLO) in 
zn polindustrijsko proizvodnjo ba- 
kclita, še niso končana. Podjetje 
ima odobrene načrte.

Pri ostalih podjetjih lesno-pre
delovalne industrije sc za enkrat 
ne predvidevajo večje rekonstruk
cije in razširitve.

Stroka 123 — Papirna industrija:
»Celulozi«. Medvode, je bil za do

končanje IV. kuhalnika odobren 
kredit iz okrajnega investicijskega 
sklada. Razen rekonstrukcije venti
latorja in lužilnih stolpov je ta in
vesticija že dokončnim, kar se delno 
že odraža v planu proizvodnje v 
letu 1957.

V Papirnici Vevče je najbolj ak
tualna izgradnja IV. papirnega stro
ja. Potrebna invcslicijska vsoto 
znaša 907 milijonov dinarjev. Inve
sticijski program je bil potrjen že 
v letu 1956.

V Papirnici Količevo bi bila po
trebna širša rekonstrukcija. Podjet
je ima že potrjen investicijski pro
gram zn nov kartonski stroi s kapa
citeto 10 milijonov strojnih karto
nov letno.

Stroka 124 — Tekstilna industrija:
V podjetju »Svilanit«, Kamnik, se 

je po uvedbi prisilne uprave že v 
veliki meri izvršila konsolidacija. 
Treba je koncentrirati posamezne 
obrate. Podjetju je potreben kredit 
za dokončanje oplcmcnilnice in kot
larne. Doslej so se izvajale investi

cije brez potrjenega programa. 
Podjetje pripravlja investicijski 
program.

Podjetje »Rašica«, Gameljne, je 
doslej investiralo brez potrjenega 
investicijskega programa. Začete in
vesticije je treba dokončati. Zato 
mora izdelati investicijski program.

Tovarna dekorativnih tkanin, 
Ljubljana izdeluje investicijski pro
gram za generalno rekonstrukcijo. 
Investicijski program bo v najkraj
šem času predložen v revizijo.

Tovarna sanitetnega materiala 
»Vata«, Domžale ima potrjen inve
sticijski program za rekonstrukcijo 
tovarne v višini 180 milijonov din. 
Okrajni ljudski odbor bo udeležen 

ri tej investiciji s 36 milijonov din, 
oložil pa bo tudi garancijski zne

sel 9 milijonov din za omenjeni 
kredit.

»Motvoz in platno«. Grosuplje 
ima potrjen investicijski program 
za rekonstrukcijo, racionalizacijo in 
povečavo podjetja. Investicijska 
vsota je predvidena na 411 milijo
nov dinarjev.

Tekstilna tovarna Medvode pri
pravlja investicijski program za 
razširitev proizvodnje industrijskih 
klobučevin (filca). Sedanja kapaci
teta je 30 do 35 ton letno. Vendar 
kvaliteta ne ustreza potrebam, zla
sti papirne industrije. Potrebe v 
FLRJ znašajo ca. 140 ton letno. Se
daj se uvaža iz inozemstva ca. 110 
ton letno. Zn razširitev na kapacite
to, ki bi krila vse jugoslovanske po
trebe, bi bilo treba nabaviti nove 
stroje. Investicijski stroški se pred
videvajo na ca. 500 milijonov din.

Problem, kateremu bo treba v 
bodoče posvetiti več pozornosti, je 
vprašanje ureditve barvarne za in
dustrijo pletenin — predvsem za 
manjša podjetja. Sedaj pošiljajo ne
katera manjša podjetji (»Angorn«, 
»Rašica«, »Totra«. »Trak«) prejo in 
izdelke v barvanje v Kranj in celo 
v druge republike. To povzroča ve
like transportne stroške in veliko 
oviro v proizvodnji. Potrebno bi bi
lo urediti nov oziroma razširiti že 
kako obstoječo barvarno na primer
no kapaciteto, ki bi lahko krila vse 
potrebe.

V revizijskem postopku so še in
vesticijski programi »Industrije 
platnenih izdelkov«, Jarše, zn re
konstrukcijo tkalnice. Predilnice 
Litija, za rekonstrukcijo obrata, 
podjetja »Angorn«, zn povečanje 
obrata.

Stroko 125 — Industrija usnja in 
obutve:

Tovarna usnja, Šmartno pri Li
tiji je v preteklem letu z lastnimi 
sredstvi izvršila rekonstrukcijo 
obrata za krzno v I. etapi. Tovarna 
pripravlja načrte za nadaljnjo ge
neralno rekonstrukcijo.

Industrija usnja Vrhnika je v 
lanskem letu uvozila na podlagi 
uvoznih olajšav strojno opremo zn 
ščetinarno.

V čim krajšem času je treba no 
Vrhniki rešiti vprašanje industrij
skih odplak in odpadnih vod iz To
varne usnia. Vrhnika še nima ure
jene kanalizacije. Občinski ljudski 
odbor je že izdelal investicijski pro
gram za ureditev- kanalizacije me
sta, ki pn je še v postopku. Vpraša
nje odplak iz tovarne usnja in 
mestne kanalizacije bo treba reše
vati skupno.

Industrija usnja, Kamnik je v 
lanskem letu nadaljevala z rekon
strukcijo obratov in izvršila nekaj 
del zn odpravo grl v proizvodnji.

Večja deln in rekonstrukcije v 
industriji usnja in obutve v bližnji 
bodočnosti niso predvidene.

Stroka 127 — 'Živilska industrija:
»Oljarna«. Ljubljana mora izde

lati investicijski program in v njem

temeljito proučiti vprašanje rekon
strukcije oziroma nadaljnjega ob
stoja podjetja. Investicijski pro
gram je v delu.

Glede tovarne mesnih izdelkov 
in ostalih obratov za predelavo me
sa, se pripravlja analiza perspektiv
nega razvoja teh obratov z ozirom 
na bodoči kombinat v Zalogu.

Svet zn industrijo je potrdil pro
gram Tovarne hranil za rekonstruk
cijo mlina za kavovine. Sledila bo 
postopna rekonstrukcija podjetja, 
ne da bi se kapaciteta bistveno po
večala.

Predvideva se tudi postopna re
konstrukcija obratov Mlinska indu
strija Ljubljana in Domžale, ki se 
postopno tudi že izvaja.

Glavna zadružna zveza Ljublja
na je predložila v revizijo investi
cijski program mlina v Zalogu, s ka
paciteto 15.600 ton in zn hladilnico 
v Zalogu. Gradnja mesnega kombi
nata v Zalogu se nadaljuje.

Tovarna močnih krmil, Ljublja
na pn je predložila v revizijo inve
sticijski program za izgradnjo skla
dišča surovin. Razvoj podjetja je 
odvisen od surovinske baze in vskla- 
ditve cen močnih krmil s cenami 
mleka in ostalih proizvodov živino
reje.

Za ostala podjetja živilske indu
strije so v pripravi in izdelavi in
vesticijski programi. To velja pred
vsem zn Živilsko industrijo v Kam
niku. »Alko*,. Ljubljana, »Sumi«, 
Ljubljana in za Pivovarno Union.

■ Stroka 128 — Grafična industrija:
Podjetja grafične industrije pri

pravljajo v sodelovanju z Združe
njem podjetij grafične stroke inve
sticijske programe in načrte za re
konstrukcije in novogradnje.

Kartonažnn tovarna, Ljubljana 
je v preteklem letu nadaljevala z 
investicijsko izgradnjo.

Stroka 129 — Tobačna industrija:
Tobačna tovarna, Ljubljana je 

izdelala investicijski program za re
konstrukcijo. Program je v reviziji.

Promet
Svet sc pri svojem delu do sedaj 

ni ukvarjal s problemi in investi
cijsko politiko JZ in PTT, temveč je 
tesneje sodeloval le s podjetji cest
nega prometa. Problemi PTT in JZ 
preraščajo okrajno merilo in sc re
šujejo v republiškem merilu.

Glede cestnega prometa je Svet 
v preteklem letu podpiral podjetja 
pri prizadevanjih zn izboljšanje 
prevoznega parka. Odobrenih je 
bilo nekaj kreditov za nabavo vozil. 

-Podjetju »Avtopromet«, Ljubljana, 
je bil tudi potrjen investicijski pro
gram zn gradnjo garaž ter odobren 
kredit iz okrajnega investicijskega 
sklada.

Gradbeništvo
Za večja podjetja moremo trdi

ti, da razpolagajo s primerno in za
dostno mehanizacijo zn izvajanje 
del, ki so jih do leta 1956 izvajala, 
to je predvsem zn nizke gradnje. 
Za nekatera (Gradis) obstojajo celo 
velike težave, ker vslcd spremembe 
strukture investicij te mehanizacije 
ne morejo izkoristiti in jih zato 
amortizacija prekomerno obreme
njuje. Taka podjetja v preteklem 
letu razumljivo niso konkurirala za 
investicijske kredite. Manjšo pod
jetja pn so potrebovala v prvi vrsti 
prevozim sredstva.

Z investicijsko politiko Svet po
temtakem ni mogel bistveno vpli
vati na razvoj gradbeništva.

Dejstvo pn ie. da mehanizacija 
za visoke gradnje še vedno pri
manjkuje. Zaradi stalnega spremi
njanja strukture gradenj podjetja 
ne morejo polno izkoriščati mehani

zacije, ki jo nabavljajo po vsako
letni situaciji v gradbeništvu. S po
manjkanjem mehanizacije na eni 
strani in slabim izkoriščanjem ob
stoječe mehanizacije, bomo imeli 
opravka tako dolgo, dokler ne bo 
v naši gradbeni politiki dosežena 
potrebna kontinuiteta in izdelan 
perspektivni načrt gradenj za dalj
šo dobo.

Komunalna podjetja
Med komunalnimi podjetji je 

Svet do sedaj obravnaval EC2 Mest
no plinarno in Ljubljanske mlekar
ne, čeprav so poslovale kot finančno 
samostojen zavod. Pekarne in nji
hovo problematiko je obravnaval 
Svet za obrt. Za prvo veliko pod
ročno pekarno (Bežigrad) je bil in- i 
vesticijski program predložen v re- 
vizijo.

Problematika EC2 je znana.
1. etapa rekonstrukcije mestnega 
cestnega prometa v lanskem letu ni 
bila končana, čeprav je Svet s svo
jim sodelovanjem pri odobravanju 
investicijskega programa in pri za
gotovitvi finančnih sredstev podpi
ral hitrejše dokončanje začetih del. 
Prav to velja tudi za Ljubljanske 
mlekarne, kjer investicijska izgrad
nja prav tako še ni popolnoma do
končana, obstajajo pa prav tako fi
nančni problemi, kot pri EC2.

Mestna plinarna je preložila in
vesticijski program za gradnjo no
ve plinarne.

Za realizacijo programa rekon
strukcij in novogradenj v industriji, 
gradbeništvu in prometu ter komu
nalnih podjetjih bi bilo po navede
nih programih potrebno nad 5 mili
jard dinarjev. Iz tega je razvidno, 
da bo mogoče ta program uresničiti 
le v daljši perspektivi in ob podpori 
zveznih in republiških investicijskih 
sredstev.

Potrjevanje investicijskih progra
mov in programov o uporabi 

sredstev amortizacijskega sklada 
gospodarskih organizacij

V mejah okrajne pristojnosti je 
Svet za industrijo usmerjal in vpli
val na investicijsko.delavnost tudi s 
tem, da je:

a) potrjeval investicijske pro
grame in

h) potrjeval programe o uporabi 
sredstev amortizacijskih skladov go
spodarskih organizacij.

Okrajnemu ljudskemu odhoru je 
predlagal imenovanje komisije za 
revizijo investicijskih programov za 
področje industrije, prometa in 
gradbeništva. V komisijo je OLO 
imenoval na 9. skupni seji obeh 
zborov dne 29. VI. 1956 6 članov, od 
tega 5 članov Sveta za industrijo.

Komisija je imela v letu 1956 
skupno 11 sej, na katerih je obrav
navala 38 investicijskih programov, 
od katerih je predlagala Svetu za 
industrijo v potrditev 29. Svet je 
vseh 29 programov potrdil.

Nadal je je komisija obravnavala 
164 programov o uporabi sredstev 
amortizaci iškega sklada, od katerih 
jih je predlagala Svetu za industri
jo 125, dokončno jih je odklonila 7» 
v dopolnitev pa vrnila 32.

Obravnavala je nadalje še 55 
spreminjcvalnih oziroma dodatnih 
programov o uporabi sredstev omot' 
tizacijskega sklada. Od teh je Sve
tu predlagala v potrditev 42, do
končno odklonila 2. v dopolnitev p® 
vrniln II programov.

Od predlaganih programov 0 
uporabi sredstev amortizacijskega 
sklada je Svet potrdil 125 progra
mov in 42 dopolnilnih oziroma spre
mili ievalnih programov.

Delo komisije in Sveta na tein 
področju je bilo zelo obsežno. Ro- 
zunilijvo je, da niti komisija niti
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Svet vslcd kratko odmerjenega časa 
nista mogla preveriti vseh progra
mov tako temeljito, kot je bilo z 
Uredbo zamišljeno. Naloga pa je bi
la opravljena relativno hitro, tako, 
da uporaba sredstev po gospodar
skih organizacijah vsled revizijske
ga postopka ni bila ovirana. Komi
sija in Svet sta se v glavnem mo
rala omejiti na kontrolo, da se sred
stva niso trošila nenamensko in go
spodarsko neutemeljeno, temveč 
samo za .vzdrževanje, nadomestitev 
in rekonstrukcijo osnovnih sredstev. 
S tem je bil namen revizije v polni 
meri dosežen.

V letu 1957 podjetjem za črpanje 
Sredstev amortizacijskega sklada ne
00 več potrebna potrditev programa 
Po okraju, razen v primerih, kadar
01 sc uporabljala sredstva za nado
mestitev v znesku preko 50 milijo
nov dinarjev. Pri reviziji teh pro
gramov je Svet prišel do zaključka, 
da podjetja, razen nekaterih izjem. 
Uporabljajo sredstva amortizacij
skega sklada ekonomično in trezno 
ter v skladu s predpisi.

III. Kreditna politika
Svet za industrijo je v letu 1956 

Sodeloval pri dodeljevanju kreditov 
®a ta način, da je:

a) Predlagal upravnemu organu 
okrajnega investicijskega sklada 
Vrstni red, po- katerem naj se go
spodarskim organizacijam iz nje
govega področja odobrijo krediti in

b) sodeloval pri izdajanju poro
štev zn najetje investicijskih kredi
tov za obratna sredstva.

v 000 din
Po družbenem planu naj bi znašal dotok sredstev v okrajni

investicijski sklad (v brutto znesku)..............................  1,693.230 din
Dejanski dotok do 31. decembra 1956 pa je znašal . . . 1,549.700 din 
Od tega odpade na del dobička gospodarskih organizacij 

za leto 1956 1,114.062 din.
Neizkoriščena sredstva iz leta 1955 ........................................ 94.062 din

Skupaj . . . 1,643.762 din

Ta sredstva so se povečala:
a) za dopolnilno udeležbo občin za ... . 82.031 din
b) ' z namenskim posojilom iz gozdnega skla

da za ................................................................. 10.000 din 92.031 din

tako, da so vso'sredstva skupaj znašala . 1,735.793 din

Iz teli sredstev je bilo obvezno obračunati:
20e/o-no blokacijo .................................................. 328.752 din
50%-no obvezno udeležbo OLO pri investi

cijah iz splošnega investicijskega sklada 634.861 din 
60%-ni delež republiki........................................ 267.365 din 1,230.978 din

Na razpolago je ostalo................................................................. 504.815 din

Za negospodarske investicije OLO je bilo po
družbenem planu posojeno iz sklada . . 100.000 din

za garancijske pologe pa porabljeno . . . 67.230 din 167.230 din

Za gospodarske investicije je tako ostalo.............................. 337.585 din

Od tega zneska so bili odobreni krediti za investicije v:
a) industriji v znesku............................................. 248.204 din ali 73,5%
b) prometu v znesku............................................. 6.300 din ali 1,9 %
c) v komunalnih podjetjih................................... 8.791 din ali 2,6%

• . 263.295 din ali 78%

Pregled kreditov za investicije v industriji, gradbeništvu, prometu in komunalnih
podjetjih v letu 1956

Stroka — gospodarska 
organizacija

Objekt Neizkoriščene 
transe 

iz leta 1955

Odobreno 
v letu 1956

Izkoriščeno 
v letu 1956

Iz okrajnega investicijskega sklada 
116 — Proizvodnja in predelava nekovin
»Tesnilka«, Medvode izgradnja tovarne..............................
Keramično kem. industrija, Kamnik nabava laboratorijskih peči . . .

gradnja transformatorja....................
za gradnjo kotlarne . . . \ .

Keramično kem. industrija, Kamnik 
»Tcsnilka«, Medvode

10,999.945 11,084.713
492.500 521.851
400.000 402.347

10,000.000 10,000.000

U? — Kovinska industrija 
‘Unitas«, Ljubljana

iSKlP«, Vižmarje
Tovarna kovinske galant., Ljubljana 
Tovarna vijakov, Vič 
HJnitas«, Ljubljana 
i?Titan«, Kamnik
lovarna pisalnih strojev, Ljubljana 
kovinska industrija, Ig 
iSatnrnus«, Ljubljana 
tovarna pisalnih strojev, Ljubljana

99 — Elektroindustrija 
‘Telekomunikacije«, Ljubljana 
‘Tiki«, Ljubljana 
‘Tela«, Ljubljana 
‘Telekomunikacije«, Ljubljana 
‘Tela«, Ljubljana

— Kemična industrija 
‘ovarna kleja, Ljubljana

i,Teol«, Ljubljana 
*Svurna kleja. Ljubljana 
Vedrog«, Ljubljana 
y*jarna«, Ljubljana 
jedrog«, Ljubljana 

•h*elios«, Domžale 
itiV?rna kleju, Ljubljana 
•Telios«, Domžale

Skupaj . . . 21,892.443 22.008.911

izgradnja I. faze gradbenega objekta
in opreme........................................

gradnja treh dvoudarčnih stiskalnic
nabava orodij........................................
izdelava dvoudarčne stiskalnice . .
nabava strojev........................................
obresti za investicijski kredit , . . 
gradnja objekta in opreme . . .
nabava strojnih Škarij....................
gradnja skladišč...................................
nakup strojne opreme.........................

Skupaj . .

kanalizacija.............................................
nabava stružnice . . . . . . . • 
nabava dveh hidravličnih "stiskalnic
izgradnja tovarne..............................
nabava rezkalnega stroja ....

5,167.574
3,492.183

9.950.000 
6.000.000 
8.000.000 
1,554.952

40.000. 000
6.300.000

21.000. 000 
30,000.000

5,208.978
3,710.282
4,619.973
6,089.191
8,029.293
1,558.408

40,153.146
6.315.750

19,350.590
30,000.256

8,659.757 125,804.952 124,835.867

7,600.000
826.410
947.515

14.981.380
3,869.579

830.175
949.647

15,181.981

Skupaj 28,224.884 16,961.803

postavitev ograje in ureditev glav 
nega vhoda v tovarno . . 

izdelava investicijskega programa 
izdelava investicijskega programa
gradnja stavbe, stroji....................
izdelava investicijskega programa 
nabava stroja za Gibbs zobno pasto
tovarniška ograja.........................
izdelava investicijskega programa 
dograditev sanitarij in upravnih 

prostorov........................................

2,232.459
1,787.943

1.500.000 
11,429.079
2.460.000 
6,146.318 
2,096.651
1.500.000

3.400.000

2,246.326
491.380

1,339.858
11.670.992
2,097.379
5,981.991
1,941.190

3,400.000

Skupaj 4,020.402 28,472.048 29,169.116

Ce upoštevamo, da so bila tudi 
sredstva 50-odstotne obvezne ude
ležbe pri investicijah iz splošnega 
investicijskega sklada v višini 
634.861 din porabljena za potrebe 
industrije, iz posojila okrajnemu in
vesticijskemu skladu (od Mestne 
hranilnice) pa še 102.100 din, potem 
je bilo iz okrajnih sredstev za inve
sticije v industriji, prometu in ko
munalni}] podjetjih odobreno skupaj 
1,000.256 din.

Iz republiških sredstev je bilo 
odobreno za investicije v industriji, 
prometu in komunalnih podjetjih 
skupaj 135.385 din, iz zveznih sred
stev pa 869.185 din, skupaj 2,004.826 
dinarjev.

Podroben pregled odobrenih in 
izkoriščenih kreditov po posamez
nih gospodarskih organizacijah je 
razviden iz tabele, ki je priložena 
poročilu.

Ta sredstva niso zadoščala za po
kritje vseh najnujnejših potreb po 
investicijskih kreditih. Svet za in
dustrijo je zato z ozirom na predvi
deni perspektivni razvoj industrije 
nu področju OLO Ljubljana sesta
vil in sprejel prioritetni red gospo
darskih organizacij, katerim naj bi 
se dodelil kredit, čim bi bila sred
stva nu razpolago. Upravni organ 
sklada je ta prioritetni red tudi 
upošteval pri odobravanju kreditov.

Svet za industrijo je v letu 1956 
obravnaval 70 prošenj za sprejem 
poroštva in sicer 24 za dopolnilne 
obratne kredite in 46 za investicij
ske kredite. Od slednjih je predla
gal OLO izdajo poroštvene izjave v 
41 primerih. V 5 primerih pn je od
klonil soglasje k izdaji garancijske 
izjave. Pri obravnavanju prošenj za 
garancijske izjave se je Svet opiral 
na predložene ekonomske podatke 
in utemeljitve, ki jih je pripravil 
Okrajni zavod za planiranje in na 
podatke banke. V dvomljivih pri
merih je Svet zahteval predhodni 
pregled revizijskih organov, ali pa 
je imenoval za pregled posebne ko
misije.

IV. Druge naloge in problemi
Svet zn industrijo je v letu 1956 

opravljal in reševal tudi druge na
loge. za katere ie po statutu pristo
jen kot organ OLO ter nekatere za
deve upravnega značaja, ki po ve
ljavnih predpisih spadajo v njegovo 
pristojnost. Na dveh sejali je v pre
teklem letu razpravljal o predlogu 
plana za leto 1957. V številnih pri
merili se s predlogom ni strinjal. 
Naročal jo Zavodu za planiranje, da 
v takih primerih s pristojnimi ob
činami in kolektivi samimi ponovno 
razpravlja ter o spremenjenih pred
logih Svetu poroča.

Na svoji prvi seji je Svet spre
jel sklep, da bo najtesneje sodelo
val z organi delavskega upravlja
nja v gospodarskih organizacijah 
ter s strokovnimi združenji in zbor
nicami. Tega sklepa Svet ni mogel 
v celoti izpolniti. Kot celota se Svet. 
kar ie tudi razumljivo, ni mogel 
udeleževati sej ali posvetov delav
skih svetov in upravnih odborov, 
vendar so se posamezni člani Sveta 
zadolževali in so obiskovali podjet
ja, če je šlo za reševanje važnih 
gospodarskih problemov.

O opravljenem delu so zadol
ženi tovariši poročali na sejali. Ne
dvomno bo treba v tem pogledu 
delavnost Sveta še razširiti. Vrav 
tako Svet kot celota ni mogel imeti 
neposrednih stikov z občinskimi 
ljudskimi odbori. Posamezni člani 
Sveta pa so ob priliki dela na te
renu večkrat obiskali posamezne
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Stroka — gospodarska 
organizacija

Objekt Neizkoriščene Odobreno izkoriščeno
tranšc.

iz leta l<m
v letu l<>% v le lu 19%

121 — Industrija gradbenega materiala
»Mineral«, Ljubljana gradbena dela................................... • 9,165.000 9,081.038
Vrhniške opekarne nabava električnih motorjev . . 1,516.566 1,522.294
Krcsniška industrija apna odpiranje novega kamnoloma . . • 10,000.000 9,932.561

Skupaj . . ,. 20,681.466 20,535.895
122 — Lesna industrija
»Riutul«, Ljubljana plačilo uvoznega faktorja . . . 8,700.000 8,759.839
»LIR«, Ljubljana gradnja komhiuutu v Borovnici . . 19.670 19.988
Lesna industrija, Rod peč gradnja sušilnice.......................................................... 5,184.212 3,201.321
KLI, Logatec nabava opreme ................................................ .... 965.292
»Sora«, Medvode nabuvu brusilnega stroja . . . 1.091.058 1,098.513
»Sora«, Medvode uvoz brusilnega stroja . . . . 1,835.199 1,837.568
»Brest«, (crknica prizidek za obrat furnir, pohištva 2,093.004 2,099.046
»Melodija«, Mengeš naliava kovinarske stružnice . . 4.665.882 4,647.690
»Bresti, Cerknica gradnja sušilnice.............................. 11,492.539 11,639.819
»Brest«, Cerknica montaža strojev in opreme . . . 4,804.977 4,830.604
KLI, Logatec nabava osebnega avtomobila . . 2,174.520 2,192.191
»Plutal«, Ljubljana cerade.................................................. 500.000 500.050

Skupaj . . . 3,054.806 38,449.587 41,791.921
121 — Papirna industrija
»Celuloza«, Medvode četrti kuhalnik .............................. 12,500.000 12,574.693
»Celuloza«, Medvode četrti kuhalnik .............................. 15,000.000 13,147.587

Skupaj . . . 25,500.000 25,722.280
124 — Tekstilna industrija
Tov. dekorativnih tkanin, Ljubljana izdelava načrtov ....... 3,200.000 2,561.647
»Totra«, Ljubljana nakup avtomobilov ...... 1,500.000 1,500.000

Skupaj . . . 4,700.000 4,061.647
125 — Usnjarska in obutvena industrija
Industrija usnja, Vrhnika nabava strojev iz uvoza .... 10.600.000 10,662.779
rovarnu usnju, Kamnik dovrSitev investicijskih del . . . 7,999.914 8,128.063
Tovarna usnja, Kamnik nabava strojilnih sodov in pršilnega

aparata............................................................................. 3,561.000

Skupaj . . . 25,560.9(4 21,352.489
127 — Živilska industrija
Tovarna konserv, Vič nabava tovornega avtomobila . . 1,718.761
Tovarna mesnih izdelkov, Ljubljana nakup strojev................................................................... 5,000.000 2,278.671
Ljubi j. tovarna hranil, Ljubljana rekonstrukcija mlina za kavovine • 9,700.000 9,700.000

Skupaj . 14.418.761 11,978.671
Skupaj Industrija . . . 15,714.965 330,304.855 315,856.951

Promet
Avtoproinet, Ljubljana gradnja garaž.................................................................... 6,300.000
Avtopromct, Kamnik nakup avtobusa.......................................................... 5,000.000 5,000.000
»SAP«, Ljubljana nakup avtobusov.............................. 15,000.000 15,000.000

Skupaj . . . 26,300.000 20,000.000
Komunalna podjetja
Ljubljanske mlekarne zn kritje stroškov......................... 8,790.815

Skupaj iz okrajnega investicijskega sklada . , . 15,734.965 363,395.600 335,811.951
Od tega iz prenesenih sredstev iz Mestne hranilnice . , • 102.100.000 96,729.567

Elektro Ljubljana-okolica
Iz republiških sredstev

daljnovoda

117 — Tovarna pisanih strojev
119 — InStitut za elektrozveze
120 — Belinka, Ljubljana

priključek Belinke 
Kleče, Kamnik 

dovrSitev izgradnje 
razširitev obrata . 
dovrSitev izgradnje

100.000 
t,400.000 
2.100.000

41.600.000
40.100.000 

1,400.000
10,000.000

19.800.000
40.900.000 

1.400 000
10.200.000

Skupaj iz republiških sredstev . .

Iz republiškega proračuna
til — Kalorična centrala. Ljubljana dovrSitev kotlarne in omrežja, ure- 

116 — Rudnik kaolina. Črna

3,800.000 95,100.000 72,100.000

(litev kurjave in posk. obrat, 
raziskave........................................

40,085.000 40,085.000
1,217.000

111 — ELES, Ljubljana 
117 — »Titan«, Kamnik

Iz zveznih sredstev
študij novih elektrarn . . .

127 — Tovarna konserv, Vič 
127 — Hladilnica Zalog 
127 — Mesna industrija, Zalog 
Promet — Globus

Komunalna podjetja: 
Ljubljanske mlekarne

leta 1954 ..............................
nabava kamiona....................
nadaljevanje izgradnje , . 
nadaljevanje izgradnje . ,
nabava kamiona, hladilnika

dovrSitev izgradnje . .

Skupaj iz zveznih sredstev , .

Skupaj . . . 40,085.000 41,302.000

140,000.000 86,000.000
iz S

. 112,900.000 112,900.000 98.100.000
1,600.000 1.600.000

179,100.000 123.900.000
• 350,000.000 79,600.000
. 10,700.000 24,300.000 13,600.000

. 21,200.000 21,200.000 20,900.000

. 144,800.000 869,185.000 465,002.000

. 164,334.965 1.369,965.600 914,415.951

občine in skupno z njihovimi go- 
spodai.-,kuoi organi obravnavali i® 
reševali razne probleme. Nekateti 
člani Svetu sodelujejo kot člani go
spodarskih svetov občin, neposredno 
pri gospodarjenju občine. Pri reše
vanju konkretnih nalog se je Svet 
opiral na omenja in poročila občin
skih ljudskih odborov. Tudi pri ko
misijskem obravnavanju posameznih 
zadev na terenu, kakor tudi k re
viziji investicijskih programov jo 
Svet vedno pritegnil predstavnik® 
pristojnih občinskih ljudskih odbo
rov. V bodoče bo treba proučiti 
možnosti za še tesnejše sodelovanj® 
z vsemi občinskimi ljudskimi od
bori.

112,454.965Od tega: industrija.........................
promet................................... 10,700.000
komunalna podjetja . . . 21,200.000

1.289,175.600
50.600.000
29.990.000

859,915.951 
11,600.000 
20,900.000

Med letom je Svet razpravljal 
o nekaterih spremembah družbene
ga plana. Obravnaval je 15 pred
logov za spremembo oziroma dolo
čitev planskih instrumentov. Pred-J 
loge je da jal Svetu za družbeni pla® 
in finance oz. Okrajnemu lfttdske- 
mu od bo rji. Izmed važnejših pro
blemov, ki jih je Svet obravnaval, j
je treba omeniti še vprašanje bolj
šega in skupnega izkoriščanja grad-j 
bone mehanizacije. Na 9. skupni seji
obeh zborov 01,0 je bil stavljen 
predlog, da naj bi se ustanovil®!
posebna gospodarska organizacija, 
katera naj bi prevzela odvisno grad-! 
beno mehanizaci jo, katere podjetja, 
ki jo imajo v upravi, zaradi zmanj
šanja investicijskih del ne morejo 
v polni meri izkoriščati. Zbrano me
hanizacijo nuj bi znova organiza
cija posojala podjetjem, ki je sam® 
nimajo. Na ta način naj bi se do
seglo boljše izkoriščanje teh sred
stev in nudila pomoč podjetjem, 
ki nimajo lastne mehanizacije.

Svet je pri razpravljanju o tem 
problemu prišel do zaključka, do ni! 
pogojev z.u ustanovitev lakegu ustuŽ- j 
nostnegn pod '-tja. Izkazalo se je, 
da je ta problem posebno aktualen 
le pri pod jeti u »Gradis«, pri kate
rem je sprenmniena struktura čre
den j najbolj vplivala na izkorišča
nje obstoječe mehanizacije. Na osta
la podjetja v okraju spremembe * 
strukturi niso vplivale v toliki meri. 
Zato imajo tudi manj neizkoriščenih 
strojev. Svet je zato mnenja, da bo 
mogoče rešili ta problem kot splo
šen problem le z dosežen jem kon- ! 
tiniiitete in s perspektivnim planom 
gradenj, dočbn ie nroblem Gradisa- 
kot njegov specifični problem, treba 
reševati v okviru podjetja samega.

V svoj program dela je Svet * 
preteklem letu sprejel tudi vpra
šanje kooperacije v industriji. Pri 
tem pa so se pojavile težave, ker 
01,0 ne razpolaga z ekonomisti in 
tehniki, ki hi• lahko pripravili po
trebne podatke in analize za reše
vanje teh problemov. Trenutno s® 
ta problem rešuje v sodelovanju 
z republiško Trgovinsko zbornico, 
ki dela na tem problemu v repu
bliškem. merilu. Svet bo v sodelo
vanju z omenjeno zbornico reševal 
najprej problem kovinske industrije-

7, »ki ju f ek
Svet smatra za pravilno nada

ljevali s programom dela iz prejš
njega leta. Zalo bo Svet skrbel pred
vsem za razvoj industrije, gradbeni
štva, prometa in komunalnih pod
jetij, zlnsli zn rekonstrukcijo obsto
ječe industrije in ostalih dejavnosti, 
prav Inko bo Svet sodeloval z org9n* 
delavskega upravljanja v podjetjih- 
z ObLO, s strokovnimi združenji 'n 
zbornicami. Kot organ OLO bo Svet 
opravljal zadeve s svojega področj® 
ter tekoče operativne in upravo® 
posle, za katere je pristojen.


